
 
Institutrådsmøde tirsdag. 30. januar 2018 

 

Kl. 9.30-11.00, Fib11-93  

Medlemmer:  
Christian Nielsen (formand), Allan Næs Gjerding (VIP), Louise Hansen (VIP), Jacob Rubæk Holm (VIP) 
Reimer Ivang (VIP), Helle Arenshøj (TAP), Michael Simonsen (TAP).  

Afbud: Jess Nordstrøm Larsen (Oecon. 7. semester), Kristian Sand Jørgensen (Oecon. 5. semester). 

Observatører fra forskningsgrupper uden valgte medlemmer: 
Erik Werlauff/Gitte Søgaard, Ina Drejer, Michael Fast, Niels Sandalgaard, Morten Lund 

Afbud: Finn Olesen, 

Sekretær for udvalget: 
Gro Stengaard Villumsen 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat  
Bilag 1: Referat fra Institutrådsmødet d. 9. november 2017 
Godkendt. 
 

3. Velkommen til nyt medlem af IR samt ny observatør 
Louise Hansen indtræder i IR i den vakante plads efter CN er blevet ansat som Institutleder. 
Morten Lund indtræder som observatør i IR for BDC. 
 
IR bød velkommen til Louise Hansen og Morten Lund. 
 

4. Orientering om opfølgning på drøftelsen om studiemiljøtiltag 
D. 14. november 2017 var studiemiljøtiltag emne for fakultetsledelsesmødet, hvor også studielederne deltog og 
præsenterede de tiltag, der er sat i gang af de forskellige skoler.   
D. 30. november afholdt BG, HT og GSV møde med indretningsarkitekterne fra CAS og gennemgik ønsker til 
studiemiljøtiltag.    
 
CN inviterede til kommentarer til orienteringen om opfølgning på studiemiljøtiltag. 
 
• JRH kommenterede, at det er interessant, at det er de samme problemstillinger på tværs af skolerne.  
• Derudover blev det kommenteret, at efterspørgsel efter bløde møbler i gangarealerne ikke altid stemmer 

overens med medarbejdernes ønske om arbejdsro. 
• ML: I Fib11 er der problemer med antallet af toiletter (eller fordelingen i bygningen) og rengøringen. 
• ID: Rengøring tager jo ikke højde for antal brugere, men antal kvm. I perioder med mange studerende er der 

brug for mere rengøring. 
• ML: Man kan også mærke presset fra antal studerende på antal parkeringspladser.  
 
Med disse bemærkninger tog IR orienteringen til efterretning. 
 
 

5. Strategi og handlingsplan: 
CN orienterede om status og igangsatte initiativer, der skal understøtte arbejdet imod at blive en business school. 
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Det drejer sig om forskningsevaluering, studieevaluering og en nystartet gruppe, der kigger på Instituttets eksterne 
relationer. Disse aktiviteter skal være med til at lægge grundlaget for det videre arbejde, så vi omkring sommerferien 
kan begynde at se på, om der skal sættes nye initiativer i gang. Herefter blev der inviteret til kommentarer til det 
udsendte materiale: 
 
Kommentarer: 
• ANG: Kommentar til forskningsbaseret undervisning og PBL: Det kunne være interessant at få undersøgt en 

formodning om, at vi bruger stadig flere ressourcer på at afholde eksamener (målt i interne timer). ANG kunne 
godt tænke sig en opgørelse over udviklingen over de seneste 5 år. Der kan være en bekymring for, om vi er på 
vej mod CBS-tilstande. 

• RI støttede op om muligheden for at få lavet en sådan undersøgelse. 
• NS: Vi behøver ikke lave en stor undersøgelse af det. På økonomistyring bruger vi nu ligeså meget tid på at 

afholde eksamener som på at undervise. Vi skal i stedet finde ud af, hvad vi gør ved det. 
• ANG: Vi er klar over problemet, men det kan være godt at give CN et kvantitativt dokument over udviklingen. 
• ID: Det er interessant, at der ud af 34 igangsatte PBL-projekter ikke er et eneste omhandlende eksamen og 

evaluering. Det kunne være relevant at lobby for, at evaluering og eksamen kommer med i 2018 callet. Helt 
konkret kunne man spørge Louise Bredgaard, hvor langt man er i processen omkring at definere 2018 callet. 

• RI: Afslutningsvist, så er det en uskik at vi nedbryder i 5 ECTS kurser. Vi har en forpligtelse i at tænke nogle fag 
sammen, hvor vi kan udprøve flere færdigheder. 

• CN: Interessant diskussion, vi skal gå videre med det, og Erling og Lars skal også involveres. 
• ANG: Man kunne måske også inddrage Charlotte Øland fra FIRM, der har arbejdet og skrevet om formative 

eksamener. 
• ML: Vi kunne måske involvere de unge adjunkter i at kigge på, hvordan vi kan arbejde med eksamener. 
• JRH: Vedr. 5.3. CRO har en masse ideer. 
 

6. Forskningsevaluering 
IR blev orienteret om status på forskningsevalueringen og blev derefter inviteret til at kommentere på det 
eftersendte materiale. 
 
CN spurgte til, hvordan grupperne vil opfatte det, hvis BG, CN og GSV sidder med til møderne mellem grupperne og 
panelet. 
 
Tilbagemeldingen fra IR var, at det vil der ikke være noget problem i. 
 
Kommentarer: 
• Det er en forskningsevaluering, så der skal vel ikke stå en masse om uddannelse i starten. 
• Der er flere steder, hvor teksten kan virke indforstået. 
• Grafen der illustrerer H-index er svær at forstå. 
• Dækker ”other goverment fund” over reelle forskningsmidler eller kapacitetsopbygningsmidler? 
• Når evalueringen er overstået, så kunne det være interessant at kigge nærmere på ”private funds” andelen og 

sammensætningen heraf. 
• Ønske om køreplan/dagsorden for gruppernes møder med panelet. 
• Afslutningsvist bad IR om, at når materiale eftersendes, så lægges det samtidig ind i kalenderinvitationerne, og 

at det samme gør sig gældende for eventuelle præsentationer. 
 
Med disse bemærkninger tog Institutrådet orienteringen til efterretning. 
 

7. Meddelelser 
a. Meddelelser fra Institutlederen 

i. Der har været afholdt ordinært valg til IR for de studerende. I perioden 1. februar 2018 – 
31. januar 2019 vil de studerende være repræsenterede af Jess Nordstrøm Larsen – 
Oecon. 8. semester (Økonomernes forening) og Christian Juel Nicolajsen (AAU 
Studentersamfundet). 

ii. Status på SAMF-FAK talentprogrammet 
Der er udpeget tre talenter i fakultetets talentprogram: Yimei Hu (IVØ), Louise Hansen 
(DCHI) og Jacob Rubæk Holm (IKE/IMPAKT). 



 
b. Meddelelser fra forskningsgrupperne 
 IKE: BAL går på pension sammen med Björn og Esben til sommer. 
 FRIM: Jørgen Gulddahl går på pension, og vi håber, at så mange som muligt kommer. 
 BDC: Business Model Conference d. 5.-7. juni i Firenze. 

ORCA: MF har trukket sig som koordinator for EBA. Frederik Hertel er blevet ansat som 
programkoordinator på HA, så det sætter EBA under pres. 
IMPAKT: Opfølgning på AAU-strategien. Vi er lige nu i gang med at lave en midtvejsevaluering af AAU-
talentprogrammet. 

 
c. Meddelelser fra de studerende 
 Ingen. 

 
8. Kommunikation fra mødet 

• Information omkring hvordan møderne med evalueringspanelet kommer til at foregå. 
• Der har været en drøftelse af eksamen herunder tidsforbruget i forbindelse med afholdelse af eksamen samt 

hvordan PBL tænkes ind i eksamener.  
 

9. Eventuelt 
Der blev spurgt ind til forskningsgruppeledernes repræsentation i Institutrådet. 
 
Hidtil har praksis været, at forskningsgrupper uden valgte medlemmer kan stille med en fast observatør, der typisk 
har været forskningsgruppelederen. 
 
ANG: Forslag at vi siger at alle forskningsgruppeledere, også fra grupper med valgte medlemmer, er velkomne til at 
deltage som observatører, men også kan vælge at koordinere med deres valgte medlemmer. 


